


Boh nám je útočiskom a silou,
pomocou v súžení vždy osvedčenou.

Preto sa nebojíme, keby sa aj prevrátila zem
a vrchy klátili sa v srdci mora.

Nech hučia, nech sa penia jeho vody,
nech sa zatrasú vrchy jeho vzdutím.

Hospodin mocností je s nami,
hradom prepevným je nám Boh Jákobov! Sela.

Hľa, rieka... potoky jej potešujú mesto Božie,
svätyňu príbytkov Najvyššieho.
Boh je v jeho strede, neskláti sa,

Boh pomôže mu na úsvite.
Národy hučali a kráľovstvá sa zakolísali,

vydal svoj hlas a zem sa rozplynula.
Hospodin mocností je s nami,

hradom prepevným je nám Boh Jákobov. Sela.
Poďte a hľaďte na skutky Hospodinove!

Úžasné veci spôsobil na zemi!
Po koniec zeme zastavuje vojny,

luky láme, seká kopije, bojové vozy ohňom spaľuje!
Utíchnite a poznajte, že ja som Boh,

som vyvýšený medzi národmi,
vyvýšený na zemi!

Hospodin mocností je s nami,
hradom prepevným je nám Boh Jákobov. Sela.

HRAD
PREPEVNÝ

Žalm 46



Vážený čitateľ,
bez ohľadu, v ktorom úseku života sa nachádzaš, 
po ktorej ceste kráčaš a v akých okolnostiach sa 
nachádzaš, je potrebné urobiť jednu vec. Urobiť 

krok k Bohu. Pocítil si Boží dotyk? Nezostaň 
ľahostajný. Vedomý si, že Pán ťa povoláva 

nasledovať Ho? Nezdráhaj sa, vykroč. Nech sa 
burí i celý svet. Volá ťa Pán bližšie k sebe? Do 

hlbín, v ktorých nebudeš viac v kontrole ty, ale On? 
Neboj sa. Povedz spolu s Petrom: Pane, ak si to 

Ty, povedz mi, aby som prišiel a kráčal po vodách. 
Urobil si mnoho zlých rozhodnutí a vzdialil si sa 

od Pána? Odbočil si z cesty? Urob ten krok, vráť sa 
späť. Zdá sa ti, že si už vo vysokom veku? Alebo 
že si zašiel priďaleko? Že viac nieto nádej? Nedaj 

sa odradiť.
„Ajhľa, teraz je čas veľmi príhodný; teraz je deň 

spasenia!“ (2. Korinťanom 6:2b)  
Deň sa raz zakončí. Neodhoď Božie povolanie, 
nezahriakni hlas Ducha Božieho, ktorý ťa volá. 
Nezmeškaj príležitosť. Poď k Bohu ešte dnes. 

Navráť sa zo zlej cesty. Vykroč bližšie k Nemu,  
a On ťa uvedie do hlbín.

„Priblížte sa teda k Bohu a priblíži sa vám.“  
(Jakob 4:8a)

editoriál manna
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4 perom kazateľa

SEBE
NIE KVÔLI 

Ján 1:11, „Prišiel do svojho vlastného, a jeho vlastní ho 
neprijali!“

Evanjelista Ján a Ján Krstiteľ svedčia o tom, že medzi 
nás prišlo Slovo, ktoré bolo na počiatku a mocou 
ktorého sme aj my stvorení. Ten výraz „prišiel do svojho 
vlastného“ ukazuje na to, že sme Jeho stvorenstvom, Jeho 
vlastníctvom. Je to obdivuhodná vec, že Pán Ježiš prišiel 
medzi svojich a oni Ho neprijali. Neprijali Ho, lebo bol 
iný. Doniesol niečo iné, ako bolo dovtedy. A zaujímavé je 
aj to, že popri tom, že nebol prijatý od tých, ktorí sú Jeho, 
On bol poslušný až po smrť a to po smrť kríža. Smrť na 
kríži reprezentovala, že ten, kto sa našiel na ňom, bol 
jeden z najhorších ľudí. Tá smrť bola najhoršia, lebo 
okrem toho, že ukrižovaného všetci pľuli a posmievali sa 
mu, tá smrť bola pomalá a ťažká. A síce Pán Ježiš vedel, 
že Ho to čaká, On bol poslušný až po tú najhoršiu smrť. 
Keď bol pred pilátom, mohol sa brániť slovami, lebo aj 
sám pilát nevidel na ňom vinu. Aj pilát bol na strane Pána 
Ježiša. Jeho vlastní Ho však nechceli. A Pán Ježiš mlčal, 
lebo dovolil, aby Ho ukrižovali.  

V Starom zákone v knihe proroka Izaiáša je opísaná táto 
udalosť: „Lebo vyrástol pred ním ako nežný prútok a 
jako koreň z vypráhlej zeme; nemal podoby ani krásy; 
videli sme ho, ale nebolo na ňom vidieť toho, pre čo by 
sme ho boli bývali žiadostiví. Opovrhnutý bol a opustený 

od ľudí, muž bolestí, a oboznámený s nemocou, a jako 
ten, pred ktorým skrývajú tvár, opovrhnutý, a preto sme 
si ho nevážili, kým on vzal na seba naše nemoci a niesol 
naše bolesti, a my sme sa domnievali o ňom, že je ranený 
a zbitý od Boha a strápený. A on bol smrteľne ranený 
pre naše prestúpenia, zdrtený pre naše neprávosti; kázeň 
nášho pokoja bola vzložená na neho, a jeho sinavicou 
sme uzdravení“ (Izaiáš 53:2-5). Kým nosil náš hriech, 
my všetci sme si mysleli, že je to všetko Jeho vlastné. A 
preto sme Ho neprijali. Mysleli sme, že sa rúha Bohu, a 
preto Boh to všetko uvalil na Neho. 
Ale na Neho bol uvalený môj aj tvoj hriech. Pán Ježiš bol 
bez hriechu, bez neprávosti, bez chyby a zomrel za nás. 
Všetko to urobil, lebo nás miloval, a len preto, aby sme 
mohli dostať to, čo by sme sami nikdy nedosiahli a to je 
očistenie a vyslobodenie od každého hriechu, neprávosti 
a otroctva a večný život. 

Pán Ježiš nešiel na kríž kvôli sebe, aby seba očistil a 
vyslobodil od hriechu. On bol čistý a nikdy zotročený, 
totiž nikdy porazený. Pan Ježiš nešiel na kríž pre seba, ale 
pre mňa a teba. Nikto iný nemohol človeka vyslobodiť 
z hriechu a nikto iný nemohol zvíťaziť nad smrťou. 
A preto, prišiel Pán Ježiš na túto zem - aby si ty bol 
slobodný a šťastný.

Timotej Vedej

Aj pilát bol na strane Pána 
Ježiša. Jeho vlastní Ho 
však nechceli. 
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BYŤ BLAHOSLAVENÝ

DŇOM I NOCOU
Slovo „blahoslavený“ sa spomína v Biblii okolo stokrát, 
čo naznačuje, že je potrebné pochopiť význam toho 
slova, aby sme aj zažili pravé blahoslavenstvo od živého 
Boha. V prvom Žalme, v prvých veršoch nám autor 
prezrádza, ako sa stať blahoslaveným, čiže požehnaným, 
šťastným človekom.
Žalm 1:1-2, „Blahoslavený muž, ktorý nechodí podľa 
rady bezbožných, na ceste hriešnikov nestojí a na 
stolici posmievačov nesedí. Ale má záľubu v zákone 
Hospodinovom a o jeho zákone rozmýšľa dňom i nocou.“

Prvá podmienka je, aby človek nechodil podľa rady 
bezbožných. Príslovie 13:20, „Ten, kto chodí s múdrymi, 
bude múdry; ale tomu, kto sa druží s bláznami, sa zle 
povodí.“ Každý z nás chce byť múdry, múdre si počínať 
a múdre končiť. Človek v živote môže nadobudnúť 
múdrosť, a práve tento verš nám hovorí, ako to 
dosiahnuť. Chodiť, priateliť sa, tráviť čas s múdrymi nás 
urobí múdrejšími ľuďmi. Preto je dôležité s kým tráviš 
čas a od koho si berieš rady v živote. Ako vedieť, kto je 
múdry? Príslovie 9:10 nám hovorí: „Počiatkom múdrosti 
je bázeň Hospodinova, a známosť Najsvätejšieho je 
rozumnosťou.“ Ak chceš nájsť múdreho, hľadaj toho, 
kto má bázeň pred Hospodinom. Dobrá rada môže veľa 
pomôcť a dobrú radu nedostaneš od bezbožného, lebo 
jeho rada neusmerní k Bohu, ale naopak.  

V podstate to, o čom 
rozmýšľame dňom i nocou, 

to aj milujeme, toho sa 
nechceme vzdať.
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Avšak človek, ktorý má rád Boha a Jeho slovo berie 
do svojho života dá dobrú radu. Pavel apoštol v liste 
Korinťanom pripomína, že ako ľudia, ktorí sme sa vybrali 
na cestu za Pánom „chodíme vierou a nie videním“. A 
je to naša realita, a tiež rada slova Božieho, aby sme sa 
príliš nestarali o veci, ktoré vidíme, lebo sú dočasné, ale 
vierou sa vystierali za vecami, ktoré sú večné a nemenné. 

Druhá podmienka pre požehnanie je, že človek nestojí na 
ceste hriešnikov. Každý z nás sme na ceste, náš je výber, 
na ktorej ceste chceme stáť. Slovo Božie nás učí, že sú 
dve cesty, na ktorých sa môžeme nachádzať. Široká a 
úzka, no rozdiel je, že široká vedie do zahynutia a je to 
cesta hriešnika, a úzka do života. Ježiš Kristus povedal: 
„Ja som cesta, pravda a život“. Výber je jednoduchý, ak 
chceš prísť po požehnanie, musíš si vybrať Ježiša ako 
svoju cestu. Je to úzka cesta, ale vedie do života, života 
večného.
Žalm 20:8-9, „Títo dúfajú vo vozoch a tamtí v koňoch, 
ale my si pripomíname meno Hospodina, svojeho Boha. 
Oni klesli a padli, ale my stojíme a budeme pevne stáť.“ 
Na ceste hriešnikov pevne stáť nemôžeš, ale ak sa 
budeš nádejať a pripomínať si meno Ježiš, istotne budeš 
pevne stáť. A nielenže stáť, ale kráčať, s istotou, že si na 
správnej ceste. Na ceste nebudeš dlho stáť, už či na úzkej, 
alebo širokej, musíš kráčať, ale radím ti: kráčaj tou úzkou 
cestou, aby tvoja cesta bola úspešná.

Tretia podmienka pre požehnanie je, že človek nesedí 
na stolici posmievačov. Každý sa môžeme nájsť v kruhu 
ľudí, ktorí sa posmievajú iným ľuďom, ale nemusíš sa 
stať posmievačom aj ty, lebo v tom nieto požehnanie. 
Žalm 84:11b „Radšej si volím sedieť na prahu v dome 
svojho Boha než bývať v stánoch bezbožnosti.“ Sedieť 
v dome Božom ťa neurobí posmievačom, lebo tam sa 
sprítomňuje Boh, vo svojej moci a láske, a vyplní ťa 
všetkými dobrými vecami.

Ak chceš nadobudnúť požehnanie od Boha, musíš 
rozmýšľať o Jeho slove a milovať ho. Ako nás slovo 
Božie vyzýva - rozmýšľať o ňom dňom i nocou. A v 
podstate to, o čom rozmýšľame dňom i nocou, to aj 
milujeme, toho sa nechceme vzdať. A keď to máme vo 
svojom živote, budeme ako strom zasadený pri vodných 
potokoch a ako takí, ktorí prinášame úrodu vo svojom 

Darko Širka

čase. Zasľúbenie Božie pre nás, keď sa rozhodneme pre 
neho je, že naše lístie bude vždy zelené a budeme mať 
úspech vo všetkom, čo budeme robiť. Či chceš to mať vo 
svojom  živote? Či chceš to prežívať? Daj odpoveď Bohu 
a popros Ho, aby ti pomohol v tom. On počuje a chce 
pomôcť každému.
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PAMÄTAJME NA 
LÓTOVU ŽENU

Doba, v ktorej žijeme dnes, je tesne pred príchodom 
Pána Ježiša pre svoju Cirkev. Mnohí, ešte počas Pánovho 
pobudnutia na zemi, chceli vedieť ako to bude za 
času Jeho druhého príchodu. Ježiš im dal odpoveď a, 
samozrejme, aj nám dnes, že bude ako za času, keď žil 
Lót na zemi. Ľudia žili podľa svojej vôle, vrcholil hriech, 
neprávosť a nemorálny život. A dnes je tomu práve 
tak, ako nikdy doteraz v dejinách ľudstva. Pán Ježiš 
tu dáva zvláštne napomenutie: „Pamätajte na Lótovu 
ženu“ (Lukáš 17:32). V Biblii je málo takých zvláštnych 
a krátkych napomenutí od Pána, a preto je pre nás, 
veriacich, dnes táto udalosť dôležitá. 

Pán tu nehovorí, aby sa pamätalo na Abraháma, Izáka, 
Jakoba alebo ich manželky Sáru, Rebeku, Ráchel... 
Ježiš zobral príklad aj skutok Lótovej ženy, aby sme my, 
veriaci, poznali nebezpečný čas, v ktorom žijeme dnes!
Lótova žena bola taktiež v živote požehnaná, ako aj jej 
manžel. Boli to veľké požehnania, ktoré dožila a ktoré jej 
mohli pomôcť, aby žila vo viere. Najprv žila v blízkosti 
Abraháma a mohla sa pri ňom naučiť žiť z viery a chodiť 
vierou. Spolu s Lótom hľadela na ten kraj pri Jordáne, 
ktorý bol krásny ako záhrada Eden. Išla do zajatia 
spolu s Lótom, keď kráľovia Sodomy a Gomory stratili 
vojnu. Zažila vyslobodenie zo strany Abraháma, keď 
s Božou pomocou vďaka 318 mužom dostali víťazstvo. 
Hľadela, ako Abrahám dáva Melchisedechovi desiatok 
zo všetkého, ako povďačnosť za víťazstvo, namiesto 
toho, aby si zobral odmenu za úsilie a bojovanie od kráľa 
Sodomy.Síce bola svedkom mnohých udalostí, ktoré 
ju mohli naučiť žiť vo viere v Boha, to jej nepostačilo, 
aby si zachránila život. Na konci príbehu nachádzame, 
že vyvedená anjelmi, spolu s mužom Lótom a dvomi 
dcérami, dostala iba dva rozkazy:  

„Neobzri sa ani sa nezastav...“  
(1. Mojžišova 19:17).  
Ale to pre Lótovu ženu nebolo také ľahké a jednoduché. 
Prečo? Vlastnili mnoho bohatstva, pokým žili v stanoch, 
mali mnoho dobytka a mnoho sluhov, mali krásny 
pozemok na bývanie. Ani vo vojne im nič z toho nebolo 
zobrané. No urobili chybu, že posúvali svoje stany až 
k Sodome, aby nakoniec všetko predali a kúpili si dom na 
bývanie v meste, istotne pre ľahší a modernejší život.
Lót sa však s tým neuspokojil, no trápil svoju 
dušu životom v hriešnom meste. „I spravedlivého 
Lóta, strápeného až do ustania bezúzdnym životom 
bezbožníkov, vytrhol. Lebo vidiac a čujúc, on spravedlivý, 
bývajúc medzi nimi, zo dňa na deň mučil ich bezbožnými 
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skutkami spravedlivú dušu“ (2. Petrova 2:7-8).  
Aj anjeli ho našli sedieť v bráne mesta, asi sa díval 
smerom von, vracajúc sa myšlienkami na život v stanoch. 
Možno si myslíme, že to bol iba malý hriech, čo 
vykonala. Najprv zastala, neutekala za svojím mužom. 
Uvažujme, drahí čitatelia, kam sme zašli v našom živote, 
na ceste za naším Pánom. „Ale jedno robím: na to, čo 
je za mnou, zabúdajúc a po tom, čo je predo mnou, sa 
vystierajúc ženiem sa za cieľom k víťaznému“  
(Filipským 3:14).
Keď bol na zemi, Pán niektorých ľudí volal vykročiť a 
kráčať za Ním, ale odmietli. „A povedal aj iný: Pôjdem 
za tebou, Pane, ale mi dovoľ prv rozlúčiť sa s tými, ktorí 
patria k môjmu domu. Ale Ježiš mu povedal:  

Síce bola svedkom mnohých 
udalostí, ktoré ju mohli naučiť žiť 

vo viere v Boha, to jej nepostačilo, 
aby si zachránila život.

Nikto položivší svoju ruku na pluh a obzerajúci sa nazpät 
nie je súci do kráľovstva Božieho“ (Lukáš 9:61-62). 
Lótova žena najprv zastala, a potom sa obzrela – ešte raz 
sa podívať, čo zanecháva za sebou. Zanecháva to, čo si 
celého života s manželom zadovažovala, mysliac si, že 
zanecháva tam všetko. Lótova žena nevidela hodnotu 
v zachránenom živote a v jej vyslobodenej rodine, ale 
si myslela, že je jej život to, čo zanecháva za chrbtom. 
„Ktokoľvek by hľadal zachrániť svoju dušu, ztratí ju; a 
ktokoľvek by ju ztratil, splodí ju k životu” (Lukáš 17:33).
„Ten, kto má radšej otca alebo mater ako mňa, nie je ma 
hodný; a kto má radšej syna, alebo dcéru ako mňa, nie 
je ma hodný; a kto neberie svojho kríža a nejde za mnou, 
nie je ma hodný. Kto najde svoju dušu, ztratí ju, a kto pre 
mňa ztratí svoju dušu, najde ju“ (Matúš 10:37-39). 

Tu leží výstraha pre nás, žijúcich v dobe, keď musíme 
snažne pracovať, zápasiť deň za dňom, aby sme si 
niečo vyrobili, vystavali, žili v dnešnom uponáhľanom 
a rušnom svete. Si hotový dnes, drahý čitateľ, ak ťa Pán 
povolá k sebe, alebo zavíta pre všetkých nás, za žiadnou 
vecou sa neobzrieť? Dokážeš uznať sám sebe, že všetko, 
čo máš v živote, je márnosť a zhon po vetre? „Lebo 
keby aj mnoho rokov žil človek, nech sa raduje v nich vo 
všetkých a nech pamätá na dni temnosti, lebo ich bude 
mnoho. Všetko, čo prišlo, je márnosť” (Kazateľ 11:8).
„Preto som priložil svoje srdce poznať múdrosť a poznať 
nerozum a bláznovstvo, ale som poznal, že aj to je shon 
po vetre” (Kazateľ 1:17). 
Pamätajme na Lótovu ženu!

Ján Fodor
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VIERA BOŽIA
Celkom iná dimenzia

V tomto svete logika získava prvé miesto. Na základe 
tejto teórie fungujú všetky závery a vzťahy. My sme si už 
zvykli na základe skúseností, ktoré sme prežili, a záver 
v našich mysliach je úplný a jednoduchý: „To inak ani 
nemôže byť.“ To je záver našej mysle. Tu však začína 
zárodok našej hriešnej mysle. Našej padlej ľudskosti.
Ježiš pozrel na Nikodéma a povedal: „Aby si videl 
kráľovstvo Božie – musíš sa znovuzrodiť.“ Stávaš sa 
nové stvorenie, nová myseľ, nový rod. Je to nová cesta. 
Tam už logika nemá miesta. 

Ježiš učil slovami: „Kto by žiadal od teba sukňu, podaj 
mu aj plášť. A kto by ťa nútil jednu míľu, choď s ním 
dve.“ Peter pozoroval ako Pán kráča po vodách. Ten 
pohľad vchádza rovno do jeho srdca a povedal: Pane, 
rozkáž, aby som prišiel k tebe.“ Ježiš povedal: „Peter, 
poď.“ A Peter išiel po vode. Pre Petrovu situáciu prestali 
platiť pozemské zákony a prestala aj logika. No prišiel 
moment, keď strach naplnil Petrovo srdce. Strach je 
čiastka našej prirodzenosti. V Edene, po hriechu prvých 
ľudí, prišiel strach. Adam sa cítil byť neistý, už viacej 
nemal pevnú zem pod nohami. Všetko sa zmenilo a 
prestala harmónia. Adam aj Eva sú svedkovia mnohých 
strát, lebo smrť zavládla. Nakoniec zažili smrť aj vo 
vlastnej rodine, teda utratili Ábela.  

Stretávame Abrama, ktorému Boh povedal, aby vyšiel 
zo svojej zeme a išiel do zeme, ktorú mu On ukáže. Boh 
mu hovorí: „Vyjdi a choď do zeme, ktorú ti ja ukážem!“ 
Slovo sa stotožňuje so Žalmom 121:8, v ktorom sa píše, 
že Hospodin ťa bude ochraňovať, keď budeš vychádzať i 
vchádzať.

Pán Ježiš povedal: „Majte vieru Božiu.“ Ty vyjdi z 
ľudskej logiky a vojdi do celkom druhej dimenzie – 
viery Božej. Satan má mnohé veci pre človeka: strach, 
pochybnosť, filozofiu, výskumy zľava a zprava, zhora 
a zdolu. Boh má však pre teba vieru. Vieru nemožno 
vidieť, ale skutok viery je nato, aby mnohí uverili a boli 
spasení. Cieľ viery je, aby mnohí boli spasení. Pán Ježiš 
prišiel a činil skutky, ktoré boli nazvané divmi. Povedal, 
že aj my budeme konať divy a ešte väčšie.

A preto Ján dáva záver: „Lebo všetko, čo sa narodilo 
z Boha víťazí nad svetom a toto je to víťazstvo, ktoré 
zvíťazilo nad svetom – naša viera“ (1. Jánova 5:4). 

Ján Mamojka
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BOŽÍ POKOJ
PONAD MEDICÍNU

Melissa Širková

Pred niekoľkými mesiacmi môj otec zrazu veľmi ochorel. 
Všetko sa rýchlo udialo. Od samého začiatku zbor, bratia, 

sestry a rodina boli na modlitbách, ale otcov stav sa len 
zhoršoval. Kým sa toto všetko stávalo, Boh mi dal Jeho 

pokoj. Bola som si istá, že On koná a všetko drží  
vo svojich rukách.

Naplánovaná bola operácia. Doktori sa pozitívne vyjadrili 
a všetko sa dobre skončilo. Avšak, ako dni prechádzali, 

prognóza nebola dobrá. Boli náznaky,  
že niečo nie je v poriadku.

Otec musel podstúpiť druhú operáciu a doktori boli 
skeptickí. Existovalo riziko, že otcovo telo nevydrží 

anastéziu. Počas tej operácie som začala volať k Pánovi, 
prečo sa toto všetko stáva? Odmietala som ten pokoj, ktorý 

mi už dal. Cítila som sa byť sama, bezmocná, 1700 km 
vzdialená od svojej rodiny, a pritom tehotná v 7. mesiaci.

Boh mi však dal slová cez jednu pieseň, ktoré hovorili  
Ešte stále nie je koniec. Tie slová ma viedli cez tie ťažké 

dni. Po siedmich hodinách, od začiatku operácie, otec sa mi 
ozval. Všetko dobre dopadlo, ale predsa bol veľmi slabý. 

Onedlho sa jedna osoba zdelila so mnou 
o vízii, v ktorej videla, že po tejto katastrofe všetko bude 

dobre. Pevne držím tie slová od môjho Pána, že všetko 
bude dobre a že ešte stále nie je koniec. Boh zachránil 
môjho otca a verím, že ešte budeme vidieť víťazstvá, 
že sa svedectvo neskončilo. Veľakrát v našom živote 

nerozumieme situáciám, avšak Pán koná a On nás neopustí 
v tých chvíľach. Keď všetko vôkol nás sa zdá byť zúfalé, 
keď medicína nemá dobré predpovede, my musíme vždy 

chodiť vierou, lebo viera je podstatou toho, na čo sa človek 
nádeje, presvedčením o veciach, ktoré sa nevidia  

(Židom 11:1).
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STAVITELIA 
PEVNEJ RODINY

Matúš 7:24
„Každého tedy, kto čuje tieto moje slová a činí ich, 
pripodobním rozumnému človekovi, ktorý postavil svoj 
dom na skale.“

Podobenstvo o dome je poradovo posledné v 7. 
kapitole v ev. Matúša, ktoré rozprával Ježiš. V každom 
predchádzajúcom podobenstve v 7. kapitole, Ježiš 
ukazuje na rozdiel na základe nášho rozhodnutia, teda 
aký výsledok môžeš čakať na základe svojho výberu. 
V tomto poslednom je to tiež jasne viditeľný rozdiel 
dôsledkov. Ak si vyvolíš vystavať dom na piesku, sú 
nebezpečia, ktoré ho môžu zrušiť alebo vážne poškodiť. 
Na druhej strane, ak sa rozhodneš svoj dom vystavať na 
skale, máš istotu, že tie nebezpečia, ktoré zrušili dom 
na piesku, tvojmu na žiadny spôsob neuškodia. Dom 
na skale je náročnejšie vystavať, ale výhoda istoty pred 
nebezpečím je uspokojivá odmena v porovnaní s cenou, 
ktorú je potrebné zaplatiť. Toto podobenstvo o domoch 
sa dá uplatniť na viac spôsobov. Jeden zo spôsobov je, 
že nám dáva výzvu budovať svoju rodinu na stabilnej 
základni.

Rodina je buď priam, alebo nepriam častá téma v Biblii, 
pretože je rodina ako kľúčová zložka niektorého 
ekosystému. Ak by nejestvovala rodina, svet by bol 
nespoznateľne iný. Všetko by fungovalo celkom inak ako 
funguje, pretože je rodina základná bunka spoločnosti. 
Koľko je počtovo stabilných rodín v spoločnosti, toľko 
je stabilná samá spoločnosť. Preto diabol cieli na to, aby 
destabilizoval, zneistil a roztrhal rodiny. Labilná rodina 
destabilizuje spoločnosť a labilná spoločnosť je pohodlný 
základ pre šírenie hriechu. Pohodlný základ je preto, lebo 
v nestabilite sa nevie jasne definovať, čia je ktorá alebo 
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aká úloha, čo vytvára konfúziu a mnohé iné problemy.
Biblia medzi ostaným vysvetľuje ako má rodina fungovať 
a ktorá a aká je úloha každého jej člena. V prvom liste 
Korinťanom 11:3-8 píše o pozícii Boha, Krista, muža a 
ženy. Božie poradie je také, že Boh je cez Krista hlavou 
mužovi a muž je hlavou ženy. V ôsmom verši hovorí, 
že „muž nie je zo ženy, ale žena z muža.“ Pozorované 
z biologického stanoviska, každý muž je narodený 
zo ženy, čo nám vlastne môže dať na vedomie, že tu 
nehovorí doslovne, kto je ten hlavný, na vrchu pyramídy, 
a kto podriadený, na spodku pyramídy, ale kto je za čo 
zodpovedný. V 3. a 4. verši píše, že muž, keď sa modlí 
alebo prorokuje a má niečo na svojej hlave, hanobí svoju 
hlavu, čiže toho, kto mu je hlava - Krista. Pre ženu píše, 
že keď sa modlí alebo prorokuje s nepokrytou hlavou, 
hanobí svoju hlavu, čiže toho, kto jej je hlava - muža.  
 
Aby rodina fugovala, musí každý člen dbať, aby vypĺňal 
svoje zodpovednosti. To, že muž je hlavou ženy nie 
je privilégium, ale zodpovednosť. Keď muž nespĺňa 
svoje zodpovednosti, je prirodzene, že žena prevezne tie 
zodpovednosti na seba, čo destabilizuje rodinu, pretože 
sa z toho vytvára konfúzia. Muž vie, že úlohy, ktoré 
neurobil teraz, robí žena, ktorá pokryla jeho hlavu a to ho 
znervózňuje, čo vedie k ďalším problémom. Keď sa nad 
týmto hlbšie zamyslíme, mali by sme prísť do záveru, 
ktorý môžeme vidieť vo veršoch v ev. Matúša 20:26, „...
ktokoľvek by chcel byť medzi vami velikým, bude vaším 
služobníkom“ a Marek 9:35 uvádza, „...ak chce niekto 
byť prvým, bude od všetkých najposlednejším a všetkých 
služobníkom.“ Biblia vlastne vysvetľuje, že ten, kto nosí 
zodpovednosť má na starosti, medzi ostatným, dohliadať, 
aby každá úloha každého člena rodiny bola urobená, totiž 
aby si nikto nezanedbal svoje zodpovednosti. 

Všeobecne, mužove zodpovednosti by sa mohli rozdeliť 
na tri úlohy. Prvá je, aby bol vo svojej rodine kňaz.  
Znie to vznešene, ale vôbec tu nejde o pozíciu, ale o 
zodpovednosť kňaza a tá je, aby predstavil Bohu svoju 
rodinu. Kňaz prichádzal pred Boha a prinášal obete, čo 
Bohu komunikovalo, aký je ten človek alebo ľud, čo 
obeť doniesol. Druhá úloha je, aby bol prorok, ten ktorý 
predstavuje rodine Boha. Muž je ten, od ktorého Biblia 
očakáva, že ju bude čítať, v modlidbe a pôste hľadať 
Božiu vôľu a prenášať to svojej rodine. Poznať vôľu 
Božiu a vypĺňať ju stabilizuje rodinu tak veľmi, ako 
veľmi je stabilný dom na skale. Tretia úloha je, aby bol 
kráľ, teda ten, ktorý vedie rodinu k Bohu. Byť dobrým 
kráľom je veľmi náročná zodpovednosť. Dobrého kráľa 
ľud poslúcha a sleduje bez toho, aby použil silu. Muž, 
ako dobrý kráľ, získa dôveru svojej rodiny, ktorá ho 
potom sleduje, a tak ju môže viesť k Bohu.

Reálne, dosiahnuť úspech v týchto troch úlohách muža 
je veľmi náročné. Rovnako, ako dom na skale je oveľa 
ťažšie vystavať ako ten na piesku, ale ten na skale je 
stabilný a nebojí sa nebezpečenstva. 

Martin Širka

Ten, kto nosí zodpovednosť, má na starosti, 
medzi ostatným, dohliadať, aby si nikto 

nezanedbal svoje zodpovednosti.
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Ak máme udržať svoju domácnosť, čiže svoje 
manželstvo a vychovať zbožné deti, potrebujeme Božiu 
pomoc. Všetci ju potrebujeme. 
Naša domácnosť je učebňa a my sme učiteľky. Otázka 
znie, obstoja naše rodiny, naše manželstvo v skúške? Ak 
si nie sme isté, odovzdajme sa už dnes do Božích rúk. 
Bez sily živého Boha, ktorá nami prúdi, nedokážeme 
vybudovať úspešnú domácnosť. Postavme ju na pevnom 
základe, ktorým je Ježiš Kristus! 

V Prísloví v 31. kapiotole autor opisuje zbožnú ženu 
a matku: „Kto nájde statočnú ženu? Je omnoho cennejšia 
nad perly.“ Milé dámy, to, čo nám dáva neskutočnú 
hodnotu je náš charakter. Je veľmi zaujímavé, že kedysi 
sa hurikánom a tropickým búrkam dávali iba ženské 
mená. Skrýva sa tam dôležité ponaučenie: Boh vložil do 
nás obrovskú silu. Máme schopnosť do svojej domácnosti 
prinášať pokoj alebo nepokoj. Možno poznáte porekadlo 
- Šťastná matka, šťastná rodina. To je pravdou! Biblia 
opisuje túto ženskú schopnosť nasledovne: „Múdra žena 
buduje svoj dom, ale blázniva ho borí svojimi rukami“ 
(Príslovie 14:1). 

Ak sme sa naučili milovať aj napriek tomu, že sme 
boli zranené, máme schopnosť v domácnosti vytvárať 
pozitívnu, veselú atmosféru. Viem, že je to ťažké 
dosiahnuť, ak necítime manželovu lásku tak, ako 
si prajeme, ak manžel zostáva dlho v práci alebo je 
nezamestnaný, ak máme malé deti, ktoré vyžadujú 
neustálu starostlivosť... Nezabudnite, že ste vy dverami 
duchovného života Vašej rodiny, čo potvrdzujú aj 
nasledovné verše:
„Lepšie je bývať v kúte na streche ako s hašterivou ženou 
v jednom dome“ (Príslovie 21:9).

„Ustavičný lejak v daždivom dni a hašterivá žena sú si 
podobné, kto ju chce zvládnuť, chce zvládnuť vietor a 
chytiť olej pravicou“ (Príslovie 27:15-16). 

Prestaňme rúcať svoje domácnosti, nesťažujme sa a 
nehovorme negatívne. Je na čase budovať svoj dom. 
Je len na nás, či do neho pustíme pokoj, alebo búrku. 
Rozhodnime sa pre pokoj. Dávajme si pozor na jazyk, 
pretože v ňom spočíva zákon milosti (pozri Príslovie 
31:26). Nech naše ústa nešíria hnev a hádky, ale prinášajú 
radosť a povzbudzujú manželovho ducha. Láskavé slovo 
dosiahne viac, než slovo vyrieknuté v hneve. Žena, 
ktorá svojho manžela nepovzbudzuje, čiže nebuduje, 
koná hlúpo, čiže bláznivo. Kedy sme manželovi za 
niečo poďakovali? Kedy sme mu naposledy povedali, 
že je dobrý? Kedy sme mu naposledy dopriali trošku 
odpočinku a nenaliehali na neho, aby okamžite išiel 
vysypať smeti alebo niečo iné? Viem, že žiadny manžel 
nie je dokonalý. Manželky, uvedomujme si, že naši 
manželia neboli dokonalí ani vtedy, keď sme si ich brali. 
Nevyhadzujme im na oči všetky ich chyby, ale dovoľme 
Bohu, aby konal v ich srdciach.
Našou úlohou je povzbudzovať, ďakovať, prejavovať 
úctu a milovať.

Anna Červeniová

Bez sily živého Boha, ktorá 
nami prúdi, nedokážeme 

vybudovať úspešnú 
domácnosť.

SI DVERAMI DO SVOJEJ 
DOMÁCNOSTI
Vpustíš tam pokoj alebo búrku?
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SOM TÝM SPRÁVNYM 
PRÍKLADOM?

Som príkladom. Či už dobrým, alebo zlým, ale ním som. 
Svet ma pozoruje, priatelia, rodina, deti, preto mojou 
zodpovednosťou je tento fakt zobrať vážne a dbať na to, 
aký môj život je. Pravdaže, my, ako kresťania, máme 
nepochybne byť dobrým príkladom svojím vzorným, 
zbožným životom. 
Nový zákon označuje praktický život kresťana ako „život 
v Duchu“ (Rim 5:5, 2. Kor 1:22). Dielo Ducha Svätého 
môžeme rozpoznať tam, kde ľudia vytvárajú zdravé 
spoločenstvo v Kristovi plné lásky, nové, lepšie vzťahy 
jeden k druhému, či už vo vnútri spoločenstva (cirkvi, 
zboru, rodiny), ale aj mimo neho – medzi neveriacimi 
ľuďmi vo svete, a žijú jedným príkladným životom 
čistoty, lásky a služby. 

Človek potrebuje mať vzor, podľa ktorého bude žiť, ale 
zároveň aj sám má byť dobrým vzorom, na ktorý sa iní 
dívajú a napodobňujú ho. Náš životný štýl nepochybne 
vplýva na naše okolie. Musíme si toho byť plne vedomí 
a musíme si teda dávať veľký pozor na spôsob nášho 
správania, zmýšľania, jednania, konania, rozprávania...
Už od samého narodenia, deti, ale aj mláďatá niektorých 
zvierat v prírode napodobňujú svojich rodičov, 
príbuzných, a tak sa učia najzákladnejším životným 
lekciám, ktoré potrebujú na prežitie. Boh to tak ustanovil 
svojou neprekonateľnou múdrosťou, aby život na tejto 
zemi nezanikol. Už vtedy, keď Boh stvoril človeka 
a ženu v záhrade Edena, prechádzal sa s nimi a poúčal 
ich o spravovaní prírodou, verím, že v tom období ich 
krásneho spoločenstva ich uvádzal do všetkých životných 
a duchovných právd, s cieľom kvalifikovať ich, aby boli 
správnym, užitočným vzorom inšpirovaným a vzdelaným 
samým Bohom pre svoje budúce deti a nastávajúce 
budúce pokolenia. On bol ich príkladom.

Tak aj my dnes: ak považujeme Pána Ježiša Krista za 
náš najdokonalejší vzor a napodobňujeme a nasledujeme 
Ho, vtedy budeme aj my tým správnym vzorom pre ľudí 
vôkol nás, Mat 11:29: „...učte sa odo mňa, lebo som tichý 
a pokorný srdcom...“ Či je On mojím vzorom? Snažím 
sa byť aj ja takým, ako je On? Aj apoštol Pavel dal seba, 
celkom oprávnene, za príklad, 1. Kor 11:1: „Napodobňujte 
ma, ako ja napodobňujem Krista.“ Jeho vzorom bol 
Kristus, a Pavel nech je naším vzorom tiež. 

Tí najzraniteľnejší, najcitlivejší, ktorí ešte nemajú 
veľa skúseností a vedomostí, a na ktorých diabol číha, 
„obchádza ako lev, aby ich zožral“ a zahubil ich čisté duše, 
sú naše deti, naše vnúčatá. Sám Pán Ježiš nám poukázal na 
ich nevinnosť a čistotu, keď nám práve ich dal za príklad; 
ak sa neobrátime a nebudeme ako deti, nikdy nevojdeme 
do nebeského kráľovstva (Mat 18:3, Mar 10:15). Práve 
preto sa máme starať o nich, o vývoj ich životného štýlu, 
ich šťastie a nanajvýš o ich večné spasenie. Sú ako špongie, 
vpíjajú do seba každé naše slovo, každý náš pohyb, pohľad, 
gest, a napodobňujú to.
Zameriame sa na niekoľko užitočných rád, ktoré nám 
pomôžu byť dobrým vzorom pre deti a pomôžu nám v ich 
výchove. 

Deti potrebujú správny vzor, ktorý by mohli napodobovať. 
Je veľká zodpovednosť na nás, dospelých – učiteľov v 
školách, vychovávateľov, priateľov ich rodičov, rodákov, 
učiteľov nedeľných škôl, kazateľov, bratov, sestier, starých 
rodičov...
Je to práve rodič, ktorého postoje, správanie i slová najviac 
opakujú a prevezmú za svoje. Z toho dôvodu je viac 
ako nutné byť tým správnym vzorom; modelujte svoje 
správanie a život, ktoré chcete vidieť u svojho dieťaťa.
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Z toho dôvodu je nevyhnutné, aby vynaložil čo najviac 
svojej sily na to, aby bol najvhodnejším vzorom pre svoje 
deti. Buďte tým, ku komu môže dieťa vzhliadať, na koho 
sa bude chcieť podobať a správajte sa spôsobom, aby ste 
sa sami sebe mohli pozrieť do očí. Stačí myslieť na pár 
vecí, ktoré sú však v konečnom dôsledku pre dieťa tie 
najdôležitejšie. 

Život je plný problémov, ťažkostí a náročných situácií. 
Mnohí rodičia sa s nimi nevedia popasovať. Každý väčší 
problém v nich vyvoláva nervy a stres, nezvládajú, pokiaľ 
niečo nejde hladko. A presne toto pripravuje deti na 
podobný život plný nervov, stresu a nepokojného prístupu 
k problémom. Preto pristupujte ku každej ťažkosti ako 
k výzve, ktorá vás má niekam posunúť a niečo naučiť. 
Ukážte dieťaťu efektívne riešenie problému, pristúpte k 
nemu s chladnou hlavou a hľadajte to najlepšie riešenie 
– takýmto príkladom ho pripravíte na nástrahy sveta s 
výzbrojou, ktorú potrebuje - pokoj, rozvaha a zameranie 
sa na riešenie, nie sebaľútosť.
Takisto akýkoľvek konflikt alebo nezhodu (či už 
doma, alebo v spoločnosti) riešte bez použitia kriku a 
prehnaných emócií. Vypočujte si druhú stranu, snažte sa 
pochopiť jej uhol pohľadu a následne presne vysvetlite 
ako to vidíte vy. Zamerajte sa na riešenie a kompromis 
so zachovaním rešpektu k názoru oboch strán, nie na 
vaše ego. Diskusia by nemala pozostávať z osočovania 
či podkopávania hodnoty osobnosti druhého. Deti vám 
za túto lekciu poďakujú, pretože sa naučia, aby ich nič 
nevyviedlo z miery a budú ovládať umenie konverzácie s 
ľuďmi, ktorí majú iný názor.  

Správne sa stravujte, hýbte sa, majte svoje koníčky, 
relaxujte, čítajte knihy a trávte čas s partnerom. Nech 
deti vidia, že starať sa o seba - nielen o fyzické, ale aj 
duševné a duchovné zdravie - je pre človeka nutnosť. 
Ak vás nevidia čítať Bibliu, rozmýšľať a rozprávať o 
veciach Božích, modliť sa, neočakávajte, že to bude 
robiť vaše dieťa, aj keď mu to prikážete. Nedivte sa, že 
dieťa presedí pri počítači či mobile všetok svoj voľný 
čas, keď to robíte i vy. Nedivte sa, že má hrozný vzťah 
so spolužiakmi, rodákmi, ak ste mu neukázali, aký je 
ten harmonický a milujúci. Deti sa potrebujú naučiť 
prospešné návyky a najlepšie sa ich naučia, ak ich 
vidia u vás. Trávte rodinný čas v prírode, v príjemných 

rozhovoroch, prizvite dieťa k cvičeniu, prechádzkam či 
iným záujmom. Potom aj v dospelosti budú nasledovať 
takýto model správania sa a životného štýlu. Tiež, 
dôležité je vždy plniť sľub a dodržať slovo. Mnoho detí 
si pamätá ten moment, kedy ich rodič sklamal - nedodržal 
sľub či mu klamal. No zároveň by sa dieťa malo učiť i 
tomu, že nie vždy rodič je schopný splniť každý sľub, a 
malo by to chápať. Ak sa totiž vyskytne nepredvídaná 
situácia, napríklad, nejaký väčší finančný výdavok a rodič 
nemôže dieťaťu kúpiť sľúbenú hračku či mobil, dieťa by 
nemalo vyčítať rodičovi a nástojiť na jeho kúpe.  
S takými sľubmi by mal byť rodič opatrný, aby sa 
u dieťaťa nevyvinula necitlivosť, nepochopenie a 
sebeckosť. Iné je to už s klamstvom. Tam umiera dôvera, 
a čím častejšie sa to stane, tým sa dá škoda ťažšie 
napraviť. Dieťa totiž neverí len vám, ale celému svetu.  
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Ak ho sklamete vy, prestáva dôverovať ľuďom, a jeho 
budúce vzťahy budú založené na nedôvere. Tá najhoršia 
vec je, že keď ho niekto sklame bude pokladať za 
normálnu súčasť priateľstva či partnerstva - a že on sám 
sklame a klame osoby, ktoré ľúbi, taktiež. Pre zdravý 
vývoj musí dieťa vedieť, že sa na vás môže spoľahnúť - 
nesklamte ho. 

Je normálne, ak niekedy aj schybíme. Mnohí rodičia sa 
však snažia svoje chyby skrývať alebo ignorovať v snahe 
udržať si pozíciu autority. Nenechajte sa však oklamať - 
deti vidia, že schybíte a vidia, že to zakrývate. A presne 
tým je vaša autorita podrytá, nie priznaním chýb. Preto 
ukážte dieťaťu, že chyby robí každý, a dôležité je ako 
k nim pristúpime - či ignorovaním, alebo zodpovedne 
a s riešením. Ak uvidí, že sa viete ospravedlniť a chyby 
napraviť, bude tak konať tiež.
Netvárte sa ako tá neomylná autorita, ktorá nemá 
problém, nerobí chyby a nikdy necíti strach. Toto konanie 
neznamená byť lepším človekom, ale neautentickým, 
ktorý sa pred dieťaťom hrá na niekoho iného. Ako vám 
má dieťa veriť, ak nie ste úprimní ani v tom, kým ste? 
Buďte otvorení, autentickí, úprimní - dieťa musí poznať 
vaše reálne ja, nie tú vymyslenú, neúprimnú a bezchybnú 
verziu vás. Úprimnosť vytvára lepšie puto. Buďte 
úprimní v tom, kým ste a bude aj dieťa voči vám, svojim 
priateľom a budúcemu partnerovi. 

Nie je nič motivujúcejšie ako rodič, ktorý má záujmy, 
ciele a sny, ktoré si postupne plní. Mnohé deti žijú v 
rodinách, kde rodič chodí len z práce domov a z domu 
do práce. Nemá záujmy, ani priateľov, netúži vidieť 
kus sveta, proste existuje. A takéto deti sa potom učia 
podobnému spôsobu života - bezcieľne existovať. Z toho 
dôvodu je dôležité neustále na sebe pracovať, rozvíjať sa, 
učiť nové veci a smerovať k najlepšej verzii seba samého.
Nech váš život neskončí s príchodom detí. Dieťa musí 
vidieť, že máte vlastnú identitu a svoj život. Samozrejme 
to neznižuje dôležitosť rodiny, ale váš status sa nezúžil 
len na pozíciu matky, otca. Ste človek, ktorý potrebuje 
partnera, kamarátky, svoje záujmy a čas pre seba - 
nezabúdajte na to. Socializácia je pre deti nesmierne 
dôležitá, učia sa ňou komunikovať, načúvať a existovať 
v spoločnosti. Tým, že trávite čas s partnerom, deti učíte 
dôležitosti manželského vzťahu a občasným posedením s 
kamarátkami zasa dôležitosti priateľstva.  

Dbajte na tieto dve veci, inak budete lipnúť na deťoch, 
ktoré sa stanú vašimi jedinými priateľmi - čo je forma 
toxického vzťahu.
Naučte deti všímať si okolie. Rozprávajte sa s nimi 
o rôznych reakciách ľudí a vysvetlite im, čo bolo ich 
príčinou. Vysvetľujte, že každý má iný pohľad na tú 
istú vec, čo nemusí znamenať, že niektorý pohľad je 
vyslovene nesprávny. Dôležité je ukázať im, čo presne 
znamená rešpekt – a že to nie je strach voči autorite. 
Rešpektovať niekoho znamená nevyvyšovať sa, brať 
do úvahy jeho potreby a priania a neznevažovať jeho 
hodnotu, osobnosť či názor. Učte deti cítiť úctu aj k sebe 
samému - rešpekt k sebe neznamená, že sa nezaujímam 
o svoje potreby a ustupujem každému, len aby boli 
ostatní spokojní. Rešpekt k sebe značí, že sa snažíme 
byť spokojní, hľadať kompromis, ktorý nám vyhovuje a 
vedieť povedať Nie, ak nám niečo nevyhovuje a nesedí. 

Najlepší spôsob, akým si deti vybudujú pocit 
sebahodnoty, sebadôveru a sebaúctu je dať im pocítiť, 
že sú rovnocennými bytosťami. Je to zároveň najlepší 
spôsob, akým sa naučia preukazovať úctu k druhým. 
Preto načúvajte, čo majú na srdci, berte do úvahy ich 
názor, nebagatelizujte ich myšlienky a prežívanie. Ak 
im budete načúvať, ony budú načúvať vám a neskôr 
druhým ľuďom. Ak im dáte pocítiť, že na ich názore 
záleží, dajú to ony pocítiť ďalším - aj vám. Ak sa dieťa 
cíti ako hodnotná a rovnocenná bytosť, správa sa rovnako 
rovnocenne a úctivo k vám i ostatným. Musíte byť však 
tým prvým vzorom, ktorý ho to naučí. 
Aby ste svoje dieťa dobre vychovali mali by ste si s 
ním vybudovať pekný vzťah a silné puto. Dokázať sa to 
dá v niektorých situáciách aj bez slov. To znamená, že 
nevysvetľujete, neradíte a nepoučujete neustále, iba im 
ukážete, ako sa majú správať. Takto im dokazujete, že 
do nich vkladáte svoju dôveru a oni vás preto budú viac 
pozorovať a napodobňovať presne v tom, v čom by ste si 
najviac priali. A aj vo vyššom veku potom nebudú mať 
problem sa s vami o čomkoľvek porozprávať a požiadať 
vás o radu alebo pomoc. Dôverujte im a nechajte sa milo 
prekvapiť.
Budú vám vďačné za to, že ste boli pre nich tým 
najlepším vzorom v živote.

Anna Andrášiková
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Nedávno sme oslavovali Nový rok. Popriali sme svojim 
najbližším všetko len to najlepšie, úspech, zdravie, 
pomazanie v službe a tomu podobne. Taktiež aj sami sebe 
želáme len to najlepšie. Možno sme si zapísali alebo sa 
aspoň porozprávali o cieľoch, ktoré máme ako mládež, 
oslavná skupina alebo zbor. Keď oslavujeme narodeniny 
alebo nejakú zvláštnu životnú udalosť našich najbližších, 
radujeme sa a vzrušení sme z dobrých budúcich vecí. 
Je tomu tak vždy? Keď sa utíši eufória spolu s dobrými 
prianiami a plánmi, dočká nás vždy to dobré? „Všetko 
má svoj čas a svoju hodinu každá vec pod nebom“ 
(Kazateľ 3:1). Ak prečítame v tretej kapitole v knihe 
Kazateľa verše 1-8, vidíme, že nie sú pre nás pripravené 
iba obdobia dobrých vecí. Niekto z Vás v nasledovnom 
období bude mať čas poskakovania, objímania sa a čas 
pokoja. Avšak realita je taká, že pred niekým je čas 
smútenia, mlčania a čas nepokoja. Všetko má svoj čas a 
svoju hodinu, a nám by to vlastne všetko dospolu malo 
pôsobiť na dobre (pozri Rimanom 8:28).

Chcem si s Vami zdeliť jedno verejné tajomstvo: bez 
ohľadu na to, v akých okolnostiach sa ocitneš, ty môžeš 
prežiť obdobia, na ktoré si v budúcnosti rád spomenieš 
a obdobia, za ktoré budeš ďakovať Bohu, že si ich 
mohol prežiť. Bez ohľadu, či to bude, pretože tvoj pohár 
pretekal, alebo pretože si volal z hlbiny a On počul tvoj 
hlas a vyslobodil ťa.

Aby sme sa stali víťazmi, Božie slovo musí zostať, teda 
musí sa stať súčasťou našej každodennosti 
Jeden známy mi prednedávnom rozprával ako ešte 
stále bojuje s tým, že Božie slovo má čítať každodenne. 
Povedal, že sa bojí, že on sám nezvládne správne 
pochopiť posolstvo slov, ktoré tam prečíta. Diabol ho 

na každý možný spôsob chcel zastaviť v čítaní Božieho 
slova. Avšak cez rozhovor môj známy povedal, že by 
chcel v nasledovných dňoch a týždňoch dosiahnuť 
nárast viery, až po bod biblických mužov a kresťanských 
hrdinov v súčasnosti. Uvažujem, že mnohí z nás sme také 
niečo zažili. Božie slovo nám jasne ukazuje:
„Tak teda viera z počutia a počutie skrze slovo Božie“ 
(Rimanom 10:17).
Každodenná dávka slova Božieho je kľúčová pre vzrast 
našej viery. Vzrast našej viery je kľúčový pre náš 
duchovný vývoj a silu čeliť okolnostiam, ktoré prídu do 
našich životov. Je to jeden z kľúčov pre tvoj vývoj víťaza. 
Mať žiadosť rásť vo viere je výborne, ale mať žiadosť 
nestačí. Ak chceš byť víťaz, Biblia musí zostať, teda musí 
sa stať súčasťou tvojej každodennosti.
Ak sa Božie slovo stane súčasťou tvojho každodenného 
života, naučíš sa každodenne donášať správne 
rozhodnutia a budeš vedieť, čo je podľa Božej vôle 
pre tvoj život (Žalm 119:105), spoznáš hlbšie správnu 
doktrínu a pravdu Božieho slova a ona ťa vyslobodí 
(Skutky 17:11), slovo Božie očistí tvoju myseľ a zmení 
spôsob tvojho rozmýšľania (Efežanom 5:26), Duch Svätý 
ti bude hovoriť v každej situácii (Ján 14:26) a, ako čo 
sme už povedali, budeš rásť vo viere (Rimanom 10:17).
Krv zmýva tvoje hriechy a čistí tvojho ducha, ale slovo 
Božie čistí a mení tvoju myseľ a srdce.

Aby sme sa stali víťazmi, modlitba musi zostať, teda 
musí sa stať súčasťou našej každodennosti
Mal som to privilégium byť vyplnený Svätým Duchom 
so znakom hovorenia v nových jazykoch, keď som mal 
9 rokov. A poviem Vám, ako Pán malému chlapcovi 
vysvetlil to, s čím sa mnohí trápili, že ako to chlapec 
bude môcť pochopiť.  

CHCEME BYŤ
VÍŤAZMI?

Dve veci musia byť súčasťou 
našej každodennosti
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Keď som rozmýšľal o Biblii a modlitbe, Pán dal do 
mojej mysle obraz, ktorý bol znázornený tak, že v mojom 
vnútri sedí za stolom človek a pred ním je prázdny pohár 
a prázdny tanier. Jediný spôsob, ako aby tento človek 
jedol, pil a správne sa vyvýjal je nasledovne: keď čítam 
Slovo, do taniera sú mu naložené špagety (predstavte si, 
práve moje obľúbené jedlo) a keď sa modlím, jeho pohár 
sa plní vodou. Ako človek nemôže iba jesť a nepiť, a 
opačne, tak ani náš duchovný človek nemôže prežiť iba 
so slovom Božím a bez modlitby, a opačne.
Ak sa modlitba stane súčasťou tvojej každodennosti, 
každé puto z tvojho života padne, zvíťazíš nad 
depresiou a úzkosťou. Modlitbou utíšiš každú búrku v 
sebe, modlitbou môžeš podporiť, pomôcť, požehnať a 
zachrániť svojich priateľov a rodinu. Modlitbou dovolíš 
Bohu, aby sa stal súčasťou tvojho každodenného života, 
a postupne sa modlitba stane tvojím životným štýlom. Od 
rána do večera sa budeš rozprávať so svojím najlepším 
priateľom. Povieš mu, čokoľvek sa ti bude stávať, od 
maličkosti po svoje najhlbšie tajomstvá a uvedomíš si, že 
nikdy nie si sám (Filipanom 4:6, Jakob 5:13, Efežanom 
6:18).

Chceme rásť v našom Pánovi? Chceme sa stať mocný 
Boží národ? Byť generácia, ktorá prinesie dobré zmeny 
do cirkvi v Srbsku? Začnime už dnes rozvíjať v sebe 
disciplínu pre základné veci, lebo všetko, čo sa buduje na 
základe, na ňom aj stojí. Tvoj duch potrebuje rozhovor s 
Ježišom a Slovo na každý deň. Skús a vidz, ako ľahko sa 
môžeš stať víťazom v Ježišovi, našom Pánovi.

Sebastian Červeni

Niekto z Vás v nasledovnom 
období bude mať čas 
poskakovania, objímania sa 
a čas pokoja. Avšak realita 
je taká, že pred niekým je 
čas smútenia, mlčania a čas 
nepokoja.
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„Preto zanechajúc počiatky učenia o Kristu nesme sa k 
dokonalosti.“
Židom 6:1a

Vitajte v novej rubrike tohto časopisu. Dovoľte mi na 
úvod zaškrabnúť malú čiastku osobného vzrastu týmto 
textom. 
Všetko vôkol nás je predurčené na to, aby rástlo 
a rozvíjalo sa. Z malého semienka vyrastie veľký strom, z 
máleho bábätka veľký človek, z malých školákov majstri, 
inžinieri, vedci, vodcovia. Ako náš vonkajší človek 
rastie a rozvíja sa, tak je potrebné aj nášmu vnútornému 
človekovi, aby rástol k miere dospelosti plnosti Kristovej, 
aby mohol naplniť plán a povolanie, ktoré Boh má pre 
každého jedného človeka.
Počul som jeden príbeh, keď mladí turisti, ktorí navštívili 
jednu malú dedinku, stretli stáreho človeka  sediaceho pri 
ohrade neďaleko svojho domu. Jeden z turistov sa opýtal 
starčeka: „Narodili sa v tejto dedinke nejakí veľkí ľudia?“ 
Starý človek odpovedal: „Nie, iba bábätká.“ 

Keď sme prijali Krista ako svojho Spasiteľa, narodili sme 
sa do nového sveta, znovuzrodili sme sa ako duchovné 
bábätká. Či zostaneme bábätká, alebo budeme rásť je 
na nás samých. Aby si rástol vo vnútornom človekovi 
je potrebné sa rozhodnúť. Niekto povedal, že vzrast je 
jediná nádej, že zajtrajšok bude lepší. Ak si sa rozhodol 
rásť, potrebné je položiť si otázku: „Čo robím ohľadne 
osobného vzrastu? Či mám plán pre osobný vzrast? Či 
som pripravený zaplatiť cenu vzrastu?“ 

Boh nás dvíha na vyššiu úroveň, ale len vtedy, keď sme 
otvorení pre vzrast a keď dovolíme, aby nás On menil. 
Ak chceme rásť, musíme vedieť, že sa musíme meniť. 

Winston Churchill povedal, že zlepšovať sa znamená 
meniť sa, a preto dokonalý môže byť len ten, ktorý sa 
často mení. Boh je ten istý včera, dnes a naveky. On sa 
nemení, ale my sa musíme meniť. On povedal, aby sme 
boli svätí ako On je svätý a to vyžaduje vzrast.
Vzrast nie je automatický, vzrast musí byť úmyselný. 
Osobný vzrast mi pomôže:  

1. Byť pripravený. Keď príde príležitosť a povolanie 
od Boha, tak budem môcť vojsť otvorenými dverami 
povolania a kráčať po vodách, do ktorých ma povolal 
Boh. Príležitosti sa nestávajú, do príležitosti rastieme. 
Nebudeš môcť povedať: mal som príležitosť a nebol som 
pripravený.
2. Odolať pokušeniam. Ten, kto je vycvičený kráčať 
po povraze nespadne ľahko a ten, kto je vycvičený 
pobožnosti odolá pokušeniam.
3. Mať požehnaný život už tu na zemi. 

Tam, kde sa teraz nachádzaš je ovocím koľko si 
investoval do svojho osobného vzrastu. Tvoj vzrast 
je tvoja zodpovednosť. Už dnes urob plán pre osobný 
vzrast. Identifikuj oblasti, v ktorých musíš rásť. Investuj 
každý deň do prípravy, praktizovania a uvažovania tvojho 
osobného vzrastu. Osobný vzrast je dlhodobý proces 
a verím, že v tejto rubrike si v tom pomôžeme.

Dávid Mamojka

Vzrast nie je automatický, 
vzrast musí byť úmyselný. 

Ak chceme rásť,  
musíme sa meniť.

OSOBNÝ 
VZRAST

nová rubrika
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ŽIVOT VO VIERE 
(ŽIVOT PO VERI) 

Derek Prince
Naše prebudenie a naša viera sa začali vtedy, keď sme 
uverili v pravdu Božieho Slova. Spoznali sme, že milosť 
Božia nám ponúka spasenie a život v Kristu Ježišovi, 
ktorý nás tak miloval, že svoj život za nás dal, aby sme 
my mohli žiť. Žiť nový život, život vo viere. Naše srdce 
bolo dotknuté mocou Slova, mocou pravdy, a tým sa 
zrodila tá silná viera v nás, aby sme začali kráčať vo viere 
s Ježišom na každý deň.

Svetlana Hricová

Slovo Božie nás učí, že bez viery nie je možné ľúbiť sa 
Bohu. Autor tejto knihy vyučuje poznaniu hĺbky viery 
a ako je ona dôležitá v každej oblasti nášho života. 
Sú tu zahrnuté bežné veci života, ako je stravovanie 
sa, finančné prostriedky a tomu podobné. Hovorí o 
rozdieloch medzi vierou a tým, čo vidíme, o viere ako 
dare, o viere, podľa ktorej sa žije... Zostáva naša viera 
pevná, aj keď máme ťažkosti, keď nadídu tmavé mraky a 
nevidno východiska? Dôverujeme vtedy Pánovi, že je tu 
a že má všetko pod kontrolou? 

Mnohokrát je ťažké počkať, dúfať a dôverovať Pánovi, 
keď všetko vôkol nás kričí inak. Keď je všetko tmavé a 
negatívne, okolnosti a mnohokrát aj ľudia, vtedy sa aj 
diabol snaží presvedčiť, že nás Pán nemiluje a že nie je 
s nami. Budeme aj vtedy kráčať vierou alebo pôjdeme 
videním a na základe okolností? Budeme strápení a 
bez viery ako tento svet alebo zostaneme vo viere s 
očakávaním na Pána, na prejavenie Jeho moci a pomoci, 
na zásah Pánovej ruky v pravý čas?
Žiť život viery. Znamená to každú oblasť nášho života 
vložiť do Pánových rúk. Hľadajme a dostaneme. 
Spoznajme zasľúbenie viery. 

Verím, že táto kniha každého osloví. Odporúčam prečítať 
si, lebo Vás posilní a pomôže žiť vo viere. Slovom Božím 
Vás uvedie to oblastí viery vo vašom živote.

„A toto je to víťazstvo, ktoré zvíťazilo nad svetom: naša 
viera.“ 1. Jánova 5:4
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Toto píšem kvôli tebe, ktorý si ma celý život 
prenasledoval a nútil ma na hriech. Poslal si ducha 
alkoholizmu a závislosti na mojich rodičov, a tak 
zničil moje detstvo. Ľudia ma odmietali, lebo som 
bola iná. Vešticou ma nazývali, keď som odmietala 
tradície a ikony. Áno, ty si sa zaplietol do môjho života 
a manželstva. Zotročil si alkoholizmom môjho manžela a 
môjho syna. Stále na mňa útočíš cez môjho manžela, lebo 
vieš, že ho milujem napriek všetkému, čo vykonal.
Zvíťazila som nad tebou! 

Ježiš ma miloval a pritiahol ma k sebe. Ježiš je v mojom 
srdci a prebýva vo mne. On zvíťazil nad tebou a zmyl 
všetky moje hriechy na kríži! Zvíťazil aj nad všetkým 
tým, čo si mi doposiaľ robil. Ja som Božie dieťa a viem, 
že môj Otec ti nedovolí, aby si ma porazil. On zachránil 
aj mňa, aj moju rodinu. A takisto zachránil aj môjho 
manžela. 

Darmo sa smeješ a posmievaš! To, čo je pre mňa 
najdôležitejšie, to mi nemôžeš vziať a to je Ježiš a Jeho 
milosť. To mi nikto nevezme, lebo je On vo mne a ja som 
v Ňom!
Amen.

Milka Lomenová

TY, KTORÝ MI 
ZÁVIDÍŠ SPASENIE
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Prišla hodina strachu pre učeníkov. Búrka zotročila ich 
vieru a nedokázali sa vymaniť z pocitu úzkosti. Zostúpil 
víchor na jazero a ocitli sa v nebezpečenstve. Kde je 
Ježiš, aby nastolil pokoj? Kde je Pán, aby zachránil ich 
životy? Veď nechceli zahynúť, mali rôzne plány pre 
svoj život. Pán Ježiš spal. Keď ho zobudili, položil im 
otázku, prečo sa tak boja. Naznačil, že rybári ľudí majú 
poznať zdroj strachu a tiež to, že voda sa mnohokrát 
pobúri. Nebude to jednoduché byť rybárom ľudí. Mnohé 
búrky poznačia životy rybárov ľudí, keď budú na ceste 
podľa vôle Toho, ktorý ich vyslal. Pán o všetkom vedel, 
vyhovel ich prianiu a slovom autority, ktoré vlastnil, 
utíšil búrku. Loďka zostala neohrozená, životy učeníkov 
zachránené a Pán zasa a zasa dokázal svoju autoritu. 
Pokoj prišiel, keď Pán Ježiš zastavil búrku.  
(Lukáš 8:22-25)
 
Búrka, ktorá sa strhla v mori, zmietala loď sem a tam. 
Boh poslal veľký vietor. Námorníci boli naplnení 
strachom, z rovnakého zdroja ako učeníci. Jonáš spal. 
More sa búrilo čoraz viac a kapitán lode ho zobudil, aby 
zistil jeho cesty. Kýmkoľvek neposlušnosť nevyhodili 
z lode, more sa proti nim búrilo čoraz väčšmi. Keď 
Jonáša hodili do mora, more prestalo zúriť a mužov 
zachvátila veľká bázeň pred Bohom. Obetovali 
a zaviazali sa sľubmi. Pokoj prišiel, keď Jonáš bol 
vyhodený z lode. Boh zasa a zasa dokázal svoju autoritu. 
(Jonáš 1.) 

Zasiahla nás nejaká búrka? Víchor, zúrenie, 
nebezpečenstvo, ktoré hrozí našej loďke? Predtým, než 
budeme zobúdzať Pána, uistime sa, že sme my nezaspali 
v neposlušnosti. Pán môže pohroziť prívalu vody, ale 
v druhom prípade práve Boh poslal víchor. Uistime sa, 
všetci my, na ktorej sme loďke.  

AKÁ JE TO

Nič nie je sivé, buď je čierne, alebo biele. Sivá neexistuje. 
Buď budeme rybármi ľudí, alebo iba cestovatelia na 
lodi. Môžeme volať na Boha, modliť sa, prosiť o utíšenie 
búrky a problémov, ale predtým musíme vstúpiť do seba 
a zistiť, či necestujeme do Taršíšu. Byť rybármi ľudí 
znamená poznať zdroj strachu a nebezpečenstva a to, že 
voda sa mnohokrát pobúri. Rozdiel je v tom, či v našej 
loďke rybárstva spí Pán Ježiš, alebo sme zaspali my, kým 
cestujeme v opačnom smere svojej vlastnej misie.
Nie vždy Pán utíši búrku. Občas nás preberie a zistíme, 
že sme dôvodom svojej búrky. Nie je to ľahké si uznať, 
ale veľmi potrebné, aby sme docielili tam, kde nás vždy 
chcel mať. Mať rybárov ľudí na Jeho misijnom poli, nie 
našom. Lákavý je Taršíš, ale Ninive je Jeho poslaním. 
Nie zviditeľniť sa, ale byť zobudený a poslušný.

Anna Pintírová

BÚRKA?

Buď budeme rybármi 
ľudí, alebo iba 

cestovatelia na lodi.
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